



### 邻香兰素分子模板聚合物结合作用及选择性研究

汪国松, 朱秀芳, 侯能邦, 熊杰, 曹秋娥, 丁中涛

云南大学 化学系 云南 昆明 650091

#### Investigation on the binding functions and selectivities of imprinting polymers with o-vanillin

WANG Guo-song, HOU Neng-bang, ZHU Xiu-fang, XI ONG Jie, CAO Qiu-e, DING Zhong-tao

Department of Chemistry, Yunnan University, Kunming 650091, China

- 摘要
- 参考文献
- 相关文章

全文: PDF (633 KB) HTML ( KB) 输出: BibTeX | EndNote (RIS) 背景资料

摘要 以邻香兰素为烙印分子,  $\alpha$ -甲基丙烯酸为功能单体, 乙二醇二甲基丙烯酸酯为交联剂, 采用分子烙印技术合成了1类新的分子烙印聚合物. 研究了它们的吸附特性及选择性识别能力. 结果表明, 与组成相同的非模板聚合物相比, 模板聚合物有一定的吸附性能和选择性.

关键词: 分子印迹 分子识别 邻香兰素 分子模板聚合物

Abstract: Some new molecular template polymers were prepared by molecular imprinting technology, using o-vanillin as the template molecule, methacrylic acid as the functional monomer and thylene glycol dimethacrylate as the cross-linking agent. The adsorptive property and selective recognition abilities of the polymers for o-vanillin and its isomer were studied. The results showed that o-vanillin template polymers had higher adsorptive character, higher selectivities and recognition abilities, compared with similar non-template polymer.

Key words: molecular imprinting molecular recognition o-vanillin molecular template polymer

收稿日期: 2004-11-11;

基金资助: 国家自然科学基金资助项目(30260014); 云南省自然科学基金资助项目(2003B0004M); 云南大学校基金资助项目(2002GC007Q).

通讯作者: 丁中涛(1968- ), 男, 教授, 博士, ztding@ynu.edu.cn E-mail: ztding@ynu.edu.cn

引用本文:

汪国松, 朱秀芳, 侯能邦等. 邻香兰素分子模板聚合物结合作用及选择性研究[J]. 云南大学学报(自然科学版), 2005, 27(4): 348-351.

WANG Guo-song, HOU Neng-bang, ZHU Xiu-fang et al. Investigation on the binding functions and selectivities of imprinting polymers with o-vanillin[J]. , 2005, 27(4): 348-351.

没有本文参考文献

没有找到本文相关文章

#### 服务

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ E-mail Alert
- ▶ RSS

#### 作者相关文章

- ▶ 汪国松
- ▶ 朱秀芳
- ▶ 侯能邦
- ▶ 熊杰
- ▶ 曹秋娥
- ▶ 丁中涛

版权所有 © 《云南大学学报(自然科学版)》编辑部

编辑出版: 云南大学学报编辑部 (昆明市翠湖北路2号, 650091)

电话: 0871-5033829(传真) 5031498 5031662 E-mail: yndxxb@ynu.edu.cn yndxxb@163.com